
NEUVOTTELU 4.10.2012 JA JATKOTOIMET (Pro Puruvesi ry:n muistio)

Kerimäellä 4.10. pidetty neuvottelu oli jatkoa Mikkelin 3.8. neuvottelulle Puruvesi-hankkeista ja 
niiden rahoittamisesta. Kokoonkutsujana oli Metsäkeskus Etelä-Savo. Paikalla oli edustajat Etelä-
Savon ELY-keskuksesta, Metsäkeskus Etelä-Savosta, Metsäkeskus Pohjois-Karjalasta, Kerimäen 
kunnasta (tulevaa Savonlinnaa), Piällysmies ry:stä ja Pro Puruvesi ry:stä. Kutsutuista ei ollut 
paikalla Pohjois-Karjalan ELY-keskuksen, Puruveden kalastusalueen, Jetina ry:n eikä Kiteen 
kaupungin edustajia.

Kuten jo 3.8. Mikkelin neuvottelussa niin myös 4.10. pidettiin kiireellisimpänä saada riittävän laaja 
ja laadukas suunnitelma mitä Puruveden valuma- ja vesialueilla tulee tehdä. Tämä vastaa täysin Pro 
Puruvesi ry:n näkemystä. Kiireellisimpiä parantavia toimenpiteitä voidaan toki jatkaa ja tehdä jo 
suunnittelun aikana kunhan varmennetaan niiden sopivuus kokonaisuuteen.

Suunnittelun rahoituksessa tuli esille kaksi vaihtoehtoa. Vaihtoehto 1:ssä valmistellaan 
suunnitteluhanke rahoitettavaksi Etelä-Savon ELY-keskuksen EAKR-rahoitteisena hankkeena. 
Ympäristönsuojelu- ja vesienhoitoyksikön päällikkö Marjukka Kilpeläinen toi tämän esille ja lupasi 
selvittää vaihtoehtoa. Mikäli tämä ei onnistu, koko rahoitus kootaan eri tahoilta Etelä-Savosta ja 
Pohjois-Karjalasta. Rahoitustarve on noin 100 000 €. Pro Puruvesi ry lupasi osallistua rahoitukseen 
10 000 euron summalla ja tekemään sille soveltuvaa korvauksetonta talkootyötä.

Neuvottelussa päätettiin, että Metsäkeskus Etelä-Savo ja Pohjois-Karjala koordinoivat valmistelua.

Kerimäen kunnan edustaja toi kokouksessa esille, että kunta on pyytänyt tarjoukset Jouhenjoen 
valuma-alueen ja Kirkkorannan vesialueen suunnittelusta. Muilla kokousedustajilla ei ollut tästä 
aiempaa tietoa. Pidettiin tärkeänä, että tämä ja muukin laajemman suunnittelun valmistelussa 
tarvittava aineisto saadaan käyttöön päällekkäisen työn välttämiseksi.

Suunnitteluhankkeen valmistelu lähti etenemään nopeasti 4.10. neuvottelun jälkeen. Etelä-Savon 
ELY-keskus ilmoitti, että hanke-esitys voidaan valmistella EAKR-hankkeena. Hankesuunnitelmaa 
valmistelee Metsäkeskus Pohjois-Karjalan kehittämispäällikkö Sanna Kasurinen. Hän on 
valmistelussa tarvittaviss määrin yhteyksissä muiden Puruvesi-työn osapuolten kuten Pro Puruvesi 
ry:n kanssa. Hankkeen käynnistyessä nimetään siihen ohjausryhmä.

Viime aikoina on syntynyt entistä laajemmalla rintamalla positiivinen aktiivisuus ryhtyä yhdessä 
ratkomaan Puruveden puhdasta tulevaisuutta uhkaavia ongelmia. Savonlinnan ja Kiteen kaupungin 
suhtautuminen Puruveteen tulevina Puruveden rantakuntina ei ole kuitenkaan vielä käynyt selville. 
Näillä päätöksillä on suuri merkitys.


